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KASEJOVICKÉ NOVINY
Měsíčník města Kasejovice a obcí Hradiště, Nezdřev, Oselce a Životice

Zase po roce blíží se nám Vánoce. A k začátku adventu patří 
společné rozsvícení stromu. Nejinak je tomu také 
v Kasejovicích.

Než se tak stalo, přichystaly ženy z Komunitní školy, z.s. 
oblíbené adventní odpoledne. Vůně perníčků, koření a punče 
uhodila každého do nosu hned, jak otevřel dveře kulturního 
centra. Malí i velcí si mohli zhotovit adventní věnec, ozdobit 
perníčky, uplést dekoraci z papíru či si vyrobit vlastní náramek. 
Zvláště zdobení perníčků bylo velkým lákadlem pro děti, neboť 
při práci vždy ukápne nějaká cukrová poleva a ta moc dobře 
chutná. A některé děti ochutnaly hned i svůj nazdobený výtvor. 
V obležení dětí byl i dětský koutek, ve kterém si mohly 
namalovat magnetku, krásného anděla a vyrobit ledacos 
pěkného. 

Nechyběli ani páni betlémáři, kterým jste mohli koukat pod 
ruku – jednomu pod dláto, druhému pod nůžky. A kdo nechtěl 
nic vyrábět, mohl si koupit nějaký drobný dárek či jen posedět 

u voňavého punče.

Odpoledne se nachýlilo k večeru a přišlo očekávané 
rozsvícení stromu. To zahájil p. starosta Václav Jakubčík svým 
proslovem a přáním hezkého adventu všem. Poté začal se 
zaplněným náměstím odpočítávat. A přesně na „teď“ se strom 
skutečně rozzářil. Poté pozval na pódium děti z mateřské školy, 
které vystoupily se svým programem básniček a písniček, jak 
jinak než s vánoční tématikou, a vyloudily úsměvy i slzičky 
dojetí na tvářích přítomných. Třešničkou na pomyslném dortu 
bylo vystoupení žáků z kasejovické pobočky ZUŠ Nepomuk 
pod vedením paní Míši Chodorové. Děvčata a chlapci předvedli 
úžasné výkony, za něž byli právem odměněni potleskem. 

A nakonec tedy poděkování všem, kteří mají na této akci 
podíl. Děkujeme paní Haně Matějkové z Újezda za darování 
stromu, pracovníkům města, že ho pro ten velký den 
„nachystali“, ženám z Komunitní školy, z.s., že věnovaly svůj 
čas přípravě a organizaci adventního odpoledne a také se 
postaraly o občerstvení při samotném rozsvěcení stromu, paní 
ředitelce a paní učitelkám z mateřské školy, které připravily 
s dětmi vystoupení, Míše Chodorové, která připravila 
vystoupení svých žáků, Adrianu Blankovi za zvučení a také 
firmě Interiors za zapůjčení automobilu a Šimonu Řehořovi,  
který ho přistavil a po všech peripetiích i zaparkoval. A také 
ochotným občanům, kteří si přeparkovali svoje vozy, abychom 
mohli naše pódium zaparkovat. Děkujeme, pomohli jste nám 
udělat akci, která potěšila mnoho obyvatel nejen z Kasejovic.

                                                                                                                                        

                                                               Marie Koutníková

Kasejovické náměstí rozzářil vánoční strom

Slovo starosty
Vážení spoluobčané, 

prosinec se chýlí ke svému konci, blíží se nejkrásnější 
svátky v roce. Vánoce - čas radosti, lásky a pokoje. Nastává 
chvíle bilancování uplynulého rok 2024, zda byl více či méně 
úspěšný. 

Bilancujeme i my ve vedení města. Drobné stavby a opravy se městu 
Kasejovice dařilo zrealizovat podle svých představ. S těmi většími to bylo o něco 
složitější, neboť ne vše, co si člověk přeje, vždy vyjde. Podařilo se nám postavit 
přístřešek na ČOV, opravit fasádu radnice, zahájit rekonstrukci sběrného dvora, 
vysoutěžit firmu na dodavatele odlehčovací kanalizace a parkovacích míst 
u MŠ. Byla provedena nová výsadba dřevin, po které řada z vás dlouho volala. 
Všechny tyto akce vedou ke zkvalitnění a zlepšení životního prostředí 
v Kasejovicích a jeho spádových obcí, což je naší největší prioritou.

Milí spoluobčané, přeji Vám a Vašim blízkým jménem svým i jménem 
celého kolektivu Městského úřadu Kasejovice krásné prožití Vánoc, pevné 
zdraví, splnění Vašich přání a vše dobré v roce 2025.

                                                         Ing. Václav Jakubčík, starosta města

Město Kasejovice zve na
 

Zpívání koled
 s Českým rozhlasem

18. prosince 2024 od 17 hod.
na kasejovickém náměstí

Vystoupí Dětský lidový soubor Ječmínek 
z kasejovické pobočky ZUŠ Nepomuk 

a kapela Brumendo. Vyvrcholením bude 
v 18  hod. společné zpívání s městy 

Plzeňského kraje.

Každý účastník obdrží pamětní list.

Svařák zdarma. 
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Usnesení z 19. zasedání Zastupitelstva 

města Kasejovice ze dne 7. listopadu 2024

Zastupitelstvo města Kasejovice

Schvaluje:
• Obecně závaznou vyhlášku města Kasejovice o stanovení 

obecního systému odpadového hospodářství
• smlouvu o zřízení věcného břemene služebnosti přístupu na 

pozemku parc. č. st. 172 v k.ú. Kasejovice s p. xxx 
a pověřuje starostu města k jejímu podpisu

• zpětné odkoupení pozemku parc. č. 1169/8 v k.ú. 
Kasejovice od p. xxx za stejných podmínek a cenu jako při 
prodeji, tj. 1 190 800 Kč, která bude ponížena o náklady na 
sepsání kupní smlouvy ve výši 15 197,60 Kč a poplatek za 
vklad do katastru nemovitostí ve výši 2 000 Kč, pověřuje 
starostu města k vyřízení všech formalit a k podpisu 
předloženého návrhu kupní smlouvy 

• dohodu o zprostředkování s realitní kanceláří M&M reality 
holding, a.s., IČ 27487768, se sídlem Krakovská 583/9, 110 
00 Praha, na zprostředkování prodeje stavebních parcel 
v obytné zóně Chloumecká a pověřuje starostu města 

k jejímu podpisu
• znění dohody o koupi nemovitosti realitní kanceláře M&M 

reality holding, a.s., IČ 27487768, se sídlem Krakovská 
583/9, 110 00 Praha, na prodej stavebních parcel v obytné 
zóně Chloumecká

• záměr prodeje obecních pozemků pro výstavbu rodinných 
domů v lokalitě „Kasejovice – obytná zóna Chloumecká“ 
v katastrálním území Kasejovice

• pořízení změny územního plánu č. 2
• návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo na akci „Kasejovice – 

stavební úpravy jednotné kanalizace“ se společností 
PROTOM Strakonice, s.r.o., Písecká 290, 386 01 
Strakonice, IČ 43841252 a pověřuje starostu města k jeho 
podpisu

Bere na vědomí:
•  usnesení z 18. mimořádného zasedání zastupitelstva města 

ze dne 16. října 2024
• informace starosty města o aktuálním dění v obci

Svatý Martin projel Kasejovicemi

Svátek svatého Martina 
a s ním i spojené tradice se těší 
stále větší oblibě. Letos však 
pondělní termín vnesl do 
našich životů trochu zmatku. 
Péct husu už v neděli nebo 
vydržet do pondělí? A kdy 
otevřít láhev svatomartinského 
vína? 

Jedna věc ale zůstává jistá. 
Vždy 11.11. se vydává na 
p o c h o d  K a s e j o v i c e m i 
lampionový průvod. A tak 
desítky dětí a jejich rodičů 
a prarodičů postávali před 17. 
hodinou u hasičárny, odkud 
jako obvykle průvod vyrážel. 
A k radosti přítomných, hlavně 
dětí, objevil se u hasičárny 
i svatý Martin na svém koni. 

Ten jel pak v čele po celou dobu průvodu. I po příjezdu na náměstí 
zůstával svatý Martin se svým koněm stále v obležení dětí 
i dospělých. Někteří se nenechali ani zlákat přichystaným 
občerstvením v podobě teplého čaje a svařáku a sladkého koláčku. 

Svatý Martin odjel a všichni netrpělivě očekávali slibovaný 
ohňostroj, který se po chvíli rozzářil nad kostelem. Poté už se 
všichni odebrali do tepla svých domovů. Tak zase za rok 11.11.

Poděkování za organizaci této akce patří Klubu kasejovických 
žen, které se také postaraly o výborné občerstvení, dobrovolným 
hasičům p. Sudovi, p. Šimaněmu a p. Dardovi za zajištění dopravy 
a odpálení ohňostroje a svatému Martinovi - pí. Míše Chárové.   

                                                                                                                                           

                                                                                       -mk-

Přípravy na Vánoce

Tentokrát jsme vánoční dílničku v Bezděkově stihli 
udělat ještě dřív, než se rozsvítila první svíčka „Naděje“ na 
adventním věnci a než se začnou odpočítávat jednotlivé dny 
do Štědrého dne. A aby děti věděly, kolik dnů ještě zbývá, 
vyrobily si adventní kalendář. Doprostřed si ozdobily 
vánoční stromeček a kolem něj si připnuly barevné kolíčky 
s čísly od 1 do 24. Na den, kdy bude pod stromečkem 
poslední kolíček, se děti moc těší. Domů si kromě kalendáře 
odnášely i nazdobené perníčky, které vždy provoní celou 
místnost. Z dovádějících dětí se stali cukráři, kteří sedí 
a soustředí se, aby jejich výtvory byly hodně barevné a aby 
se líbily. Samozřejmě došlo i na olizování polevy 
a ochutnávání hotových perníčků. Nejsou přece jenom na 
koukání. 

                                                                      O. Šulcová
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Mše svaté o vánočních svátcích v kostele 
sv. Jakuba v Kasejovicích: 

úterý 24. 12. v 16 hod.

Po této bohoslužbě, cca v 16.45 hod., 
se bude rozdávat Betlémské světlo

středa 25.12. v 9.30 hod.
neděle 29.12. v 9.30 hod.

úterý 31.12. v 16 hod. mše svatá, adorace 
středa 1.1. v 9.30 hod.  
neděle 5.1. v 9.30 hod.

pondělí 6.1. 16 hod.

sobota 28.12. v 18 hod. v Budislavicích 
koncert

sobota 28.12. v 16.15  hod. v Kotouni

Po roce se tradičně sešli v Řesanicích příznivci mariáše ze 
širokého okolí, aby se mezi sebou opět utkali o Putovní pohár 
a další ceny. Tuto akci jako každý rok pořádá Sbor 
dobrovolných hasičů Řesanice ve spolupráci s Klubem přátel 
zelené sedmy. Tento turnaj je desetníkový a hraje se podle 
platných pravidel daných v Řesanicích. 

V letošním roce se jednalo o již 19. ročník, který se konal 
dne 16. 11. 2024 v kulturním zařízení od 13:00. Začátek klání 
bylo zahájeno tichou vzpomínkou na zemřelé mariášníky. Poté 
následovalo přivítání všech hostů a proslov domácího 
mariášníka, hlavního pořadatele a rozhodčího Ing. Václava 
Šampalíka. Celkem se na turnaj sjelo 36 vyznavačů mariáše, 
z nichž někteří tento turnaj každý rok pravidelně navštěvují, 
usazeno k devíti hráčským stolům. Při rozlosování byl vždy ke 
každému stolu nasazen jeden hlavní hráč vybraný podle klíče 
z předešlých turnajů. Další hráči se k jednotlivým hracím 
stolům postupně dolosovávali. Po urputném tříkolovém boji 
vyhlásili rozhodčí Pavel Behenský a Ing. Václav Šampalík 
výsledky. Vítězi jednotlivých kol se stali: 1. kolo - Václav Hobl, 
2. kolo - Michal Juráček a 3. kolo -Vladislav Šindelář. Hlavní 
cenu v podobě 1. místa společně s divočákem a Putovním 
pohárem si odnesl Václav Květ, na druhém místě se umístil Jan 
Kestner a třetí místo obsadil Miroslav Černohorský, vítěz 
minulého ročníku. Čtvrtou příčku neboli bramborovou medaili 
získal Vladimír Müller. Z Klubu přátel zelené sedmy se turnaje 
zúčastnili Ing. Václav Šampalík a MUDr. Václav Šampalík. 
Během celého dne panovala dobrá nálada, smích i napětí. 
Někteří z hráčů se po skončení turnaje zdrželi a pokračovali 
s hraním až do pozdních nočních hodin.

 Tento oblíbený turnaj, který má v Řesanicích dlouholetou 
tradici by nešel uspořádát bez vlivných a štědrých sponzorů, 
kterým tímto mnohokrát děkujeme. Dále také děkujeme všem 
organizátorům za zdárný průběh turnaje. Hlavním sponzorem 
byl opět Ing. Josef Šelepa (TTC MARCONI s.r.o.) dlouholetý 
„mecenáš“ našeho turnaje. Novými sponzory turnaje se staly 
Obec Chanovice a Minipivovar Vlček Horažďovice.

Sponzoři turnaje: TTC MARCONI s.r.o. – Ing. Josef 
Šelepa, SDH Řesanice, LUKR Plzeň, STILL ČR spol. s.r.o., 
Měšťanský pivovar Strakonice, Purkmistr - Pivovarský dvůr 
Plzeň, Agrochov Kasejovice-Smolivec a.s., Dvůr Lnáře, spol. 
s.r.o., Antikvariát Jan Vebr, AGRO Blatná, Linde Gas a.s., 
MVDr. Ladislav Janovec, Josef Vocelka, Myslivecké sdružení 
Čihadlo - Ing. František Sedlák, Ing. Václav Šampalík, MUDr. 
Václav Šampalík, PFEIFER HOLZ s.r.o., AGROSPOL Czech 
spol. s.r.o., ATRIUM s.r.o., RABBIT Trhový Štěpánov a.s., 
Minipivovar Vlček Horažďovice, Obec Chanovice

                       Za SDH Řesanice a Klub přátel zelené sedmy

                       Mgr. Pavel Behenský ml. 

Řesanický mariáš
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Usnesení z 19. zasedání Zastupitelstva 

města Kasejovice ze dne 7. listopadu 2024

Zastupitelstvo města Kasejovice

Schvaluje:
• Obecně závaznou vyhlášku města Kasejovice o stanovení 

obecního systému odpadového hospodářství
• smlouvu o zřízení věcného břemene služebnosti přístupu na 

pozemku parc. č. st. 172 v k.ú. Kasejovice s p. xxx 
a pověřuje starostu města k jejímu podpisu

• zpětné odkoupení pozemku parc. č. 1169/8 v k.ú. 
Kasejovice od p. xxx za stejných podmínek a cenu jako při 
prodeji, tj. 1 190 800 Kč, která bude ponížena o náklady na 
sepsání kupní smlouvy ve výši 15 197,60 Kč a poplatek za 
vklad do katastru nemovitostí ve výši 2 000 Kč, pověřuje 
starostu města k vyřízení všech formalit a k podpisu 
předloženého návrhu kupní smlouvy 

• dohodu o zprostředkování s realitní kanceláří M&M reality 
holding, a.s., IČ 27487768, se sídlem Krakovská 583/9, 110 
00 Praha, na zprostředkování prodeje stavebních parcel 
v obytné zóně Chloumecká a pověřuje starostu města 

k jejímu podpisu
• znění dohody o koupi nemovitosti realitní kanceláře M&M 

reality holding, a.s., IČ 27487768, se sídlem Krakovská 
583/9, 110 00 Praha, na prodej stavebních parcel v obytné 
zóně Chloumecká

• záměr prodeje obecních pozemků pro výstavbu rodinných 
domů v lokalitě „Kasejovice – obytná zóna Chloumecká“ 
v katastrálním území Kasejovice

• pořízení změny územního plánu č. 2
• návrh Dodatku č. 1 ke smlouvě o dílo na akci „Kasejovice – 

stavební úpravy jednotné kanalizace“ se společností 
PROTOM Strakonice, s.r.o., Písecká 290, 386 01 
Strakonice, IČ 43841252 a pověřuje starostu města k jeho 
podpisu

Bere na vědomí:
•  usnesení z 18. mimořádného zasedání zastupitelstva města 

ze dne 16. října 2024
• informace starosty města o aktuálním dění v obci

Svatý Martin projel Kasejovicemi

Svátek svatého Martina 
a s ním i spojené tradice se těší 
stále větší oblibě. Letos však 
pondělní termín vnesl do 
našich životů trochu zmatku. 
Péct husu už v neděli nebo 
vydržet do pondělí? A kdy 
otevřít láhev svatomartinského 
vína? 

Jedna věc ale zůstává jistá. 
Vždy 11.11. se vydává na 
p o c h o d  K a s e j o v i c e m i 
lampionový průvod. A tak 
desítky dětí a jejich rodičů 
a prarodičů postávali před 17. 
hodinou u hasičárny, odkud 
jako obvykle průvod vyrážel. 
A k radosti přítomných, hlavně 
dětí, objevil se u hasičárny 
i svatý Martin na svém koni. 

Ten jel pak v čele po celou dobu průvodu. I po příjezdu na náměstí 
zůstával svatý Martin se svým koněm stále v obležení dětí 
i dospělých. Někteří se nenechali ani zlákat přichystaným 
občerstvením v podobě teplého čaje a svařáku a sladkého koláčku. 

Svatý Martin odjel a všichni netrpělivě očekávali slibovaný 
ohňostroj, který se po chvíli rozzářil nad kostelem. Poté už se 
všichni odebrali do tepla svých domovů. Tak zase za rok 11.11.

Poděkování za organizaci této akce patří Klubu kasejovických 
žen, které se také postaraly o výborné občerstvení, dobrovolným 
hasičům p. Sudovi, p. Šimaněmu a p. Dardovi za zajištění dopravy 
a odpálení ohňostroje a svatému Martinovi - pí. Míše Chárové.   

                                                                                                                                           

                                                                                       -mk-

Přípravy na Vánoce

Tentokrát jsme vánoční dílničku v Bezděkově stihli 
udělat ještě dřív, než se rozsvítila první svíčka „Naděje“ na 
adventním věnci a než se začnou odpočítávat jednotlivé dny 
do Štědrého dne. A aby děti věděly, kolik dnů ještě zbývá, 
vyrobily si adventní kalendář. Doprostřed si ozdobily 
vánoční stromeček a kolem něj si připnuly barevné kolíčky 
s čísly od 1 do 24. Na den, kdy bude pod stromečkem 
poslední kolíček, se děti moc těší. Domů si kromě kalendáře 
odnášely i nazdobené perníčky, které vždy provoní celou 
místnost. Z dovádějících dětí se stali cukráři, kteří sedí 
a soustředí se, aby jejich výtvory byly hodně barevné a aby 
se líbily. Samozřejmě došlo i na olizování polevy 
a ochutnávání hotových perníčků. Nejsou přece jenom na 
koukání. 

                                                                      O. Šulcová
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Mše svaté o vánočních svátcích v kostele 
sv. Jakuba v Kasejovicích: 

úterý 24. 12. v 16 hod.

Po této bohoslužbě, cca v 16.45 hod., 
se bude rozdávat Betlémské světlo

středa 25.12. v 9.30 hod.
neděle 29.12. v 9.30 hod.

úterý 31.12. v 16 hod. mše svatá, adorace 
středa 1.1. v 9.30 hod.  
neděle 5.1. v 9.30 hod.

pondělí 6.1. 16 hod.

sobota 28.12. v 18 hod. v Budislavicích 
koncert

sobota 28.12. v 16.15  hod. v Kotouni

Po roce se tradičně sešli v Řesanicích příznivci mariáše ze 
širokého okolí, aby se mezi sebou opět utkali o Putovní pohár 
a další ceny. Tuto akci jako každý rok pořádá Sbor 
dobrovolných hasičů Řesanice ve spolupráci s Klubem přátel 
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usazeno k devíti hráčským stolům. Při rozlosování byl vždy ke 
každému stolu nasazen jeden hlavní hráč vybraný podle klíče 
z předešlých turnajů. Další hráči se k jednotlivým hracím 
stolům postupně dolosovávali. Po urputném tříkolovém boji 
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Řesanický mariáš
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Lampionový průvod a Brumendo

 v Kotouni

Druhá listopadová sobota patřila v Kotouni již tradičnímu 
lampionovému průvodu. Na sedm desítek malých i dospělých účastníků 
vyrazilo od Pastušky krátce před šestou hodinou večerní do sychravého 
a mlhavého počasí. Právě hustá mlha dodala celému procesí strašidelný 
nádech. Ten ještě umocnilo setkání se smrťákem, jenž se na přítomné 
dobýval zpoza hřbitovních vrat. Nakonec ale všichni dorazili šťastně do 
cíle, kde je čekala odměna v podobě opékání buřtů, horkého čaje 
i množství domácích pochoutek. 

Povedený večer pak pokračoval vystoupením kapely Brumendo, 
která hrála a zpívala v zaplněné Pastušce dlouho do noci.

                                                                                                                                                             

                                                                                                  (sdhk)

Upozorňujeme čtenáře, 
že ve dnech 23.12., 30.12. a 31.12. 
bude Obecní knihovna Kasejovice 

uzavřena.

Potkal potkan potkana

Tento vtipný text Jiřího Suchého se stává 
v Kasejovicích realitou. Bohužel se potkani 
nepotkávají pod kamenem sami mezi sebou ale také na 
pozemcích lidí, kteří je potkávat rozhodně nechtějí. Do 
redakce se informace o jejich zvýšeném výskytu 
dostala od obyvatel z Chloumecké ulice ale také 
z centra města.  

Prosíme všechny, nepodporujte potkany, tím že jim 
poskytnete zdroj potravy, např. vyhazováním zbytků 
potravin na otevřené komposty. Udržujte pořádek na 
svých pozemcích a v hospodářských objektech, ať se 
nemají kde schovávat. Upozorněte na to i svoje 
sousedy chalupáře nebo ty, jež sem dojíždí občas. 
Myslete i na to, že pozřením otráveného potkana se 
můžou otrávit i kočky nebo psi, a ti pak umírají 
v hrozných bolestech. 

Tímto problémem se začalo zabývat i vedení 
města.

Buďme ohleduplní k sobě a ke svému okolí! 
Děkujeme.                                                                                                                                              

                                                                       -rkn-

Zastupitelé Obce Hradiště a zaměstnanci 
obecního úřadu 

přeji všem občanům příjemné prožití vánočních 
svátků a v novém roce 2025 hodně zdraví, 

štěstí, spokojenosti a mnoho osobních
 a pracovních úspěchů 

Dne 1.12. 2024 
by oslavila

 90. narozeniny 

 paní 
Jitka Houlíková

  z Oselec

Se smutkem v srdci vzpomíná celá rodina                
a děkuje všem, kteří vzpomenou s nimi.
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MATEŘSKÁ ŠKOLA KASEJOVICE     
Veselá školka plná písniček 

a hrajících si  dětiček - „Soví školka”
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Listopadové aktivity ve školce    
Uplynulý měsíc začal radostí a tancem v kostýmech na 

„Halloweenské párty“ dne 6. listopadu. Na ní se děti opravdu 
vytančily a užily si s kamarády při hudebních soutěžích. Děti 
denně cvičily, kreslily, učily se o lidském těle, o zdravých 
a nezdravých potravinách, o bacilech, ale také o tom, jak se 
chránit před nemocemi. Pro moudra jsme si s došli 12. listopadu 
do místní knihovny, k paní knihovnici Marii Koutníkové. Paní 
knihovnice besedovala s dětmi o knihách. Přečetla několik 
poučných a vtipných příběhů o zdravých návycích, které by děti 
měly dobře znát. Knížek se předškoláčci nemohli nabažit, proto 
se do knihovny těšíme opět na jaře. 

Děti a příroda

Na procházkách jsme pozorovali barevné listy, počasí 
a změny přírody, která se připravuje na zimu. A protože se 
venku citelně ochladilo, rozvěsili jsme s dětmi krmítka v areálu 
školky. Hladové sýkorky na nich vděčně posedávají a vyhlíží, 
kdy jim kluci a holčičky nasypou zrníčka. Srdečnou akcí bylo 
setkání 20. listopadu s našimi kamarády myslivci, panem J. 
Skuhravým s panem V. Jadrným a jeho loveckým psem Ágnes. 
Myslivci nám vyprávěli o zvěři, jak se připravuje na zimu 
a Ágnes trpělivě čekala na pohlazení dětí. Besedu myslivci 
završili oceňováním dětí za sběr žaludů. 

Nejen lesní zvěř nás baví, milujeme také domácí mazlíčky-
kůzlátka, králíčky, holoubky, slepičky. Zejména tehdy, 
můžeme-li se s nimi zblízka seznámit a pohladit si je.  

Příležitost se nám naskytla na chovatelské výstavě 
22. listopadu. Díky vstřícnosti a ochotě pořadatelů, 
si děti zvířátka opravdu užily. 

O zvířátkách byla také vtipná pohádka „Brémští 
c i rkusan t i “ .  Ocen i l i  j sme  uměn í  he rce 
a komedianta Tomáše Kulhánka z divadla Šapitó.  

Co dalšího se dělo

Děti ze třídy Vodníčků se přišly předvést a potěšit svým 
vystoupením naše nejstarší generace občanů ve slavnostní den, 
na Setkání důchodců  22. listopadu. 

Na konci měsíce, odpoledne 26. listopadu, se ze školní 
jídelny linula melodie vánočních koled při „Adventním tvoření 
s rodiči a dětmi“. Vyráběly se adventní svícny z proutků, 
protože advent už byl za dveřmi. 

Co nás čeká v prosinci? 

Mikulášská nadílka s čertíkem a andělem, posezení 
u stromečku a hlavně těšení. Nač?  Samozřejmě na Vánoce. Na 
ty se děti těší ze všeho nejvíc. Vždyť na ně čekají celý rok!

                                                                                                        

Těšíme se na Vánoce, nejkrásnější svátky v roce.

Už už, aby tady byly, aby se nám nezpozdily.

                                                 
                                                    Mgr. Bc. Dagmar Jiřincová,  
                                                     ředitelka MŠ Kasejovice

Mateřská škola bude v době vánočních prázdnin 
od 23.12.2024 do 3.1.2025 (včetně) uzavřena.

     

Do kasejovické školy zavítal sokolník 

V pondělí 18. listopadu zavítal mezi kasejovické žáky sokolník Milan 
Zaleš. Tématem jeho přednášky byla historie sokolnictví a význam sov 
a dravců v přírodě. Společníky z ptačí říše mu tentokrát dělali orel skalní, 
káně rudoocasá, sova pálená a výr africký. Během poutavého výkladu se 
žáci dozvěděli, které znaky jsou charakteristické pro dravce a které pro 
sovy. Nejvíce žáky zaujaly přelety výra afrického přes prostor tělocvičny 
a možnost prohlédnout si dravce a sovy zblízka. 

 

                                                                                                                 

                        Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice
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Jak dobře znáte své město
 aneb rozhýbejte své mozkové závity

Díl 23. Kulatá výročí v roce 2024

Chtěl bych Vás seznámit s kulatými výročími právě končícího 
roku, která jistě stojí za připomenutí.

První a zároveň nejstarší výročí pochází z roku 1264 a jedná se 
o výročí 760 let od první písemné zmínky o Kasejovicích.

Výročí 460 let uplynulo od roku 1564, kdy byla poprvé 
zaznamenaná kasejovická radnice.

Teď se dostáváme již do 19. století. Před 190 lety, roku 1834, 
bylo zavedeno dostavníkového spojení s Plzní.

Smutné výročí 170 let uplynulo od roku 1854, kdy 30. července 
vyhořelo v Kasejovicích 46 domů. Téhož roku přišel do Kasejovic 
farář František Švugr.

Před 160 lety vznikla samostatná židovská škola a židé se od té 
doby mohli usazovat i mimo ghetto.

Roku 1874 byl upraven židovský hřbitov do současné podoby 
a 18.7. vyhořela fara i s hospodářskými objekty.

Rok 1914 vešel do historie Evropy jako rok započetí první 
světové války a kasejovický děkan Jan Pavel Hille uspořádal 
městský archiv.

Teď se již dostáváme k opravdu kulatému výročí. Před 100 lety 
byl postaven a otevřen Husův sbor na náměstí.  Téhož roku MUDr. 
Rudolf Kafka si postavil na okraji města vilu čp. 251, kde začal 
ordinovat. Také byly pořízeny desky se jmény padlých v 1. světové 
válce. Z Kasejovic odešel děkan Jan P. Hille do Blatné. Byly 
prováděny drobné opravy na radnici. Lékárník Augustín Walter si 
postavil dům čp. 128 na hlavním náměstí a v něm si otevřel lékárnu.

Před padesáti lety roku 1974 byla zbourána Havelkovna - 
původní zájezdní hostinec.

Kvíz :

První písemná zmínka o Kasejovicích pochází z roku?
a) 1564
b) 1264
c) 1308

Co se nestalo před sto lety roku 1924?
a) byl postaven Husův sbor.
b) vyhořela fara
c) byly pořízeny desky se jmény padlých v první světové 

válce.
                                                                      
                                                                              Matouš Nikl

                                                                     

Žáci ze Zwieselu navštívili 

Kasejovice

Ve středu 13. listopadu se v Základní škole Kasejovice 
konala druhá část projektu „Kasejovice-Zwiesel 2024“. Do 
kasejovické základní školy přijeli žáci 8. ročníku společně 
se svým učitelem R. Schwarzem z partnerské Mitttelschule. 
Návštěva žáků z bavorského městečka byla zahájenou 
krátkou prohlídkou školy, na kterou navázal keramický 
workshop. Úkolem každého žáka bylo vyrobit si misku 
s motivem listů. Poté následovala procházka do 
kasejovického špýcharu, kde si žáci obou škol prohlédli 
regionální expozici věnovanou Kasejovicím za dob 
císařpána, tatíčka Masaryka, první republiky a v době 
protektorátu. Na závěr společného setkání nechyběla 
hodinka sportovně-zábavných soutěží v tělocvičně. 

Projekt byl realizován za finanční podpory Plzeňského 
kraje prostřednictvím dotačního titulu Podpora mezinárodní 
spolupráce dětí a mládeže v roce 2024. 

Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice

Setkání důchodců

Opět po roce, 22. listopadu, připravilo město Kasejovice 
pro své občany v důchodovém věku oblíbené Setkání 
důchodců. 

Program zahájil p. starosta ing. Václav Jakubčík 
krátkým přivítáním. Pak vystoupily děti z mateřské školky 
se svým tanečkem a písničkami.  Poté přišly na řadu děti ze 
2.,3., 4. a 5. třídy kasejovické základní školy, které si taktéž 
připravily taneční a hudební vystoupení.

Po dobrém, trochu pozdějším obědě, přišla na řadu volná 
zábava. K tanci i poslechu vyhrávala Malá muzika Josefa 
Nauše, která měla na některé takřka uzdravující či 
omlazující účinek. 

 O tom, že se setkání povedlo, svědčí, že většina 
přítomných vydržela do konce.

                                                                                                                                  

                                                                              -rkn-

Dne 1. ledna 2025 uplyne 
smutných 8 let,

 co nás navždy opustil 

pan
Josef Rezek 
z Kasejovic.

Za tichou vzpomínku děkuje syn Milan s rodinou
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Milí čtenáři, již za pár dní se můžete těšit na čerstvě upečený 
kalendář Města Kasejovice na rok 2025. Kalendář připravil náš 
spolek Osvětové retro divadlo Orel Kasejovice. Protože nás 
zajímá období První republiky a také II. světová válka, od 
jejíhož konce v následujícím kalendářním roce uplyne 
osmdesát let, je kalendář věnovaný právě konci tohoto 
konfliktu a osvobození na Kasejovicku.

No a jak se takový kalendář vlastně peče? Na první pohled 
to vypadá jednoduše. Vezmete přiměřeně fotek, špetku 
kreativity, klepnete do toho několik grafických úprav 
a zamícháte… Ale ve skutečnosti to zas až tak jednoduché není.

Nápad na základní recept přišel před více než rokem při 
prohlížení dobových fotografií. Pak následovala porada se 
starostou města Václavem Jakubčíkem – přece jen většinu 

nákladů na tuhle cukrovinku nese Město Kasejovice, starosta 
by tedy měl vědět, co a jak se bude péct.

Pak jsme recept doladily s kamarádkou Danou Matějovskou 
a nějaké pikantní přísady přihodil skvělý fotograf Libor 
Makrlík – miluje totiž chilli.

Zadělávat jsme začali v dubnu, ale ještě před tím jsme 
museli vymámit několik ingrediencí z Milana Veselého. 
Dobové šaty máme vlastní, ale většinu techniky a ty pěkný 
americký vojáky musel dodat on. Naštěstí se nenechal moc 
přemlouvat... Ale abych někomu neupřela zásluhy, musím 
v této souvislosti zmínit i Pepu Chalupného a Lukáše 
Hlavničku. Oba se s námi ochotně vyfotili ve vlastních 
uniformách, a Pepa navíc zapůjčil na dochucení jeho Jeep 
Willis. 

A pak se to stalo – porouchal se nám kuchyňský robot! 
V druhé půlce dubna propršel víkend, na který jsme naplánovali 
velké focení. Nedalo se nic dělat, museli jsme těsto zadělat 
ručně a toto focení přesunout nakonec až na polovinu srpna 
(zkuste si zkoordinovat devět zaneprázdněných lidí). Před tím 
jsme ale pořídili ještě celou řadu fotek, a především nafotili 
titulku.

Titulku jsme fotili na náměstí před kostelem sv. Jakuba za 
pomoci Přátel 4. obrněné divize Prácheňsko. Ano, to jsou ti od 
Milana Veselejch, co tu každé Oslavy osvobození stojí s těmi 
hezkými zelenými autíčky. Ale třeba také za pomoci Petra 
Pohanky, který nám ochotně popojížděl s plošinou, na které stál 
fotograf Libor, aby mohl pořídit fotografie ze správného úhlu.

Jako poslední proběhlo zmíněné focení v půlce srpna. 
Chvilku to tedy vypadalo, že snad ani ručně se nám nepodaří 
těsto zadělat. V domluvený den dopoledne totiž opět pršelo, ale 
pak se počasí umoudřilo, a i přes velkou vlhkost – dámám plihly 
pečlivě navlněné účesy a pánům v battledressech bylo asi dost 
horko – jsme do těsta přidali poslední ingredience.

Pak jsme konečně začali péct. Trouba na 250, ale pozor, 
abychom to nepřipálili! Tak raději jen na 200. Následoval výběr 
fotek, jejich úprava a grafický návrh celého kalendáře. 
A samozřejmě doplnění textové části. Vše vybrat, upravit 
a seskládat tak, aby byli na fotkách všichni krásní 
(samozřejmě), ale také aby fotky vyprávěly příběh, který jsme 
na úplném začátku vymysleli – každý list v kalendáři má totiž 
svůj vlastní scénář inspirovaný zápisy v kasejovické kronice 
nebo vzpomínkami pamětníků. Tím byla hotová náplň, ale ještě 
bylo třeba přidat polevu, k té jsme použili dobové tiskoviny 
většinou z Archivu města Kasejovice, ale některé nám opět 
poskytl právě Pepa Chalupný.

Pak s tím vším rychle do tiskárny. A vy, vážení čtenáři, se již 
brzy můžete těšit na čerstvý, právě z trouby vytažený a ještě 
teplý kalendář Města Kasejovice na rok 2025. 

                                                           pokračování na str. 8

Jak se peče kalendář

Pro každou domácnost z Kasejovic
 a spádových obcí je v otevíracích hodinách MěÚ 

Kasejovice zdarma k vyzvednutí nástěnný 
kalendář na r. 2025 „Když přišla svoboda aneb 
Osvobození Kasejovic v roce 1945". Kalendář 

bude možní též zakouit v Drogerii u pí. 
Jakubčíkové za 100 Kč.
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Jak dobře znáte své město
 aneb rozhýbejte své mozkové závity

Díl 23. Kulatá výročí v roce 2024

Chtěl bych Vás seznámit s kulatými výročími právě končícího 
roku, která jistě stojí za připomenutí.

První a zároveň nejstarší výročí pochází z roku 1264 a jedná se 
o výročí 760 let od první písemné zmínky o Kasejovicích.

Výročí 460 let uplynulo od roku 1564, kdy byla poprvé 
zaznamenaná kasejovická radnice.

Teď se dostáváme již do 19. století. Před 190 lety, roku 1834, 
bylo zavedeno dostavníkového spojení s Plzní.

Smutné výročí 170 let uplynulo od roku 1854, kdy 30. července 
vyhořelo v Kasejovicích 46 domů. Téhož roku přišel do Kasejovic 
farář František Švugr.

Před 160 lety vznikla samostatná židovská škola a židé se od té 
doby mohli usazovat i mimo ghetto.

Roku 1874 byl upraven židovský hřbitov do současné podoby 
a 18.7. vyhořela fara i s hospodářskými objekty.

Rok 1914 vešel do historie Evropy jako rok započetí první 
světové války a kasejovický děkan Jan Pavel Hille uspořádal 
městský archiv.

Teď se již dostáváme k opravdu kulatému výročí. Před 100 lety 
byl postaven a otevřen Husův sbor na náměstí.  Téhož roku MUDr. 
Rudolf Kafka si postavil na okraji města vilu čp. 251, kde začal 
ordinovat. Také byly pořízeny desky se jmény padlých v 1. světové 
válce. Z Kasejovic odešel děkan Jan P. Hille do Blatné. Byly 
prováděny drobné opravy na radnici. Lékárník Augustín Walter si 
postavil dům čp. 128 na hlavním náměstí a v něm si otevřel lékárnu.

Před padesáti lety roku 1974 byla zbourána Havelkovna - 
původní zájezdní hostinec.

Kvíz :

První písemná zmínka o Kasejovicích pochází z roku?
a) 1564
b) 1264
c) 1308

Co se nestalo před sto lety roku 1924?
a) byl postaven Husův sbor.
b) vyhořela fara
c) byly pořízeny desky se jmény padlých v první světové 

válce.
                                                                      
                                                                              Matouš Nikl

                                                                     

Žáci ze Zwieselu navštívili 

Kasejovice

Ve středu 13. listopadu se v Základní škole Kasejovice 
konala druhá část projektu „Kasejovice-Zwiesel 2024“. Do 
kasejovické základní školy přijeli žáci 8. ročníku společně 
se svým učitelem R. Schwarzem z partnerské Mitttelschule. 
Návštěva žáků z bavorského městečka byla zahájenou 
krátkou prohlídkou školy, na kterou navázal keramický 
workshop. Úkolem každého žáka bylo vyrobit si misku 
s motivem listů. Poté následovala procházka do 
kasejovického špýcharu, kde si žáci obou škol prohlédli 
regionální expozici věnovanou Kasejovicím za dob 
císařpána, tatíčka Masaryka, první republiky a v době 
protektorátu. Na závěr společného setkání nechyběla 
hodinka sportovně-zábavných soutěží v tělocvičně. 

Projekt byl realizován za finanční podpory Plzeňského 
kraje prostřednictvím dotačního titulu Podpora mezinárodní 
spolupráce dětí a mládeže v roce 2024. 

Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice

Setkání důchodců

Opět po roce, 22. listopadu, připravilo město Kasejovice 
pro své občany v důchodovém věku oblíbené Setkání 
důchodců. 

Program zahájil p. starosta ing. Václav Jakubčík 
krátkým přivítáním. Pak vystoupily děti z mateřské školky 
se svým tanečkem a písničkami.  Poté přišly na řadu děti ze 
2.,3., 4. a 5. třídy kasejovické základní školy, které si taktéž 
připravily taneční a hudební vystoupení.

Po dobrém, trochu pozdějším obědě, přišla na řadu volná 
zábava. K tanci i poslechu vyhrávala Malá muzika Josefa 
Nauše, která měla na některé takřka uzdravující či 
omlazující účinek. 

 O tom, že se setkání povedlo, svědčí, že většina 
přítomných vydržela do konce.

                                                                                                                                  

                                                                              -rkn-

Dne 1. ledna 2025 uplyne 
smutných 8 let,

 co nás navždy opustil 

pan
Josef Rezek 
z Kasejovic.

Za tichou vzpomínku děkuje syn Milan s rodinou
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Milí čtenáři, již za pár dní se můžete těšit na čerstvě upečený 
kalendář Města Kasejovice na rok 2025. Kalendář připravil náš 
spolek Osvětové retro divadlo Orel Kasejovice. Protože nás 
zajímá období První republiky a také II. světová válka, od 
jejíhož konce v následujícím kalendářním roce uplyne 
osmdesát let, je kalendář věnovaný právě konci tohoto 
konfliktu a osvobození na Kasejovicku.

No a jak se takový kalendář vlastně peče? Na první pohled 
to vypadá jednoduše. Vezmete přiměřeně fotek, špetku 
kreativity, klepnete do toho několik grafických úprav 
a zamícháte… Ale ve skutečnosti to zas až tak jednoduché není.

Nápad na základní recept přišel před více než rokem při 
prohlížení dobových fotografií. Pak následovala porada se 
starostou města Václavem Jakubčíkem – přece jen většinu 

nákladů na tuhle cukrovinku nese Město Kasejovice, starosta 
by tedy měl vědět, co a jak se bude péct.

Pak jsme recept doladily s kamarádkou Danou Matějovskou 
a nějaké pikantní přísady přihodil skvělý fotograf Libor 
Makrlík – miluje totiž chilli.

Zadělávat jsme začali v dubnu, ale ještě před tím jsme 
museli vymámit několik ingrediencí z Milana Veselého. 
Dobové šaty máme vlastní, ale většinu techniky a ty pěkný 
americký vojáky musel dodat on. Naštěstí se nenechal moc 
přemlouvat... Ale abych někomu neupřela zásluhy, musím 
v této souvislosti zmínit i Pepu Chalupného a Lukáše 
Hlavničku. Oba se s námi ochotně vyfotili ve vlastních 
uniformách, a Pepa navíc zapůjčil na dochucení jeho Jeep 
Willis. 

A pak se to stalo – porouchal se nám kuchyňský robot! 
V druhé půlce dubna propršel víkend, na který jsme naplánovali 
velké focení. Nedalo se nic dělat, museli jsme těsto zadělat 
ručně a toto focení přesunout nakonec až na polovinu srpna 
(zkuste si zkoordinovat devět zaneprázdněných lidí). Před tím 
jsme ale pořídili ještě celou řadu fotek, a především nafotili 
titulku.

Titulku jsme fotili na náměstí před kostelem sv. Jakuba za 
pomoci Přátel 4. obrněné divize Prácheňsko. Ano, to jsou ti od 
Milana Veselejch, co tu každé Oslavy osvobození stojí s těmi 
hezkými zelenými autíčky. Ale třeba také za pomoci Petra 
Pohanky, který nám ochotně popojížděl s plošinou, na které stál 
fotograf Libor, aby mohl pořídit fotografie ze správného úhlu.

Jako poslední proběhlo zmíněné focení v půlce srpna. 
Chvilku to tedy vypadalo, že snad ani ručně se nám nepodaří 
těsto zadělat. V domluvený den dopoledne totiž opět pršelo, ale 
pak se počasí umoudřilo, a i přes velkou vlhkost – dámám plihly 
pečlivě navlněné účesy a pánům v battledressech bylo asi dost 
horko – jsme do těsta přidali poslední ingredience.

Pak jsme konečně začali péct. Trouba na 250, ale pozor, 
abychom to nepřipálili! Tak raději jen na 200. Následoval výběr 
fotek, jejich úprava a grafický návrh celého kalendáře. 
A samozřejmě doplnění textové části. Vše vybrat, upravit 
a seskládat tak, aby byli na fotkách všichni krásní 
(samozřejmě), ale také aby fotky vyprávěly příběh, který jsme 
na úplném začátku vymysleli – každý list v kalendáři má totiž 
svůj vlastní scénář inspirovaný zápisy v kasejovické kronice 
nebo vzpomínkami pamětníků. Tím byla hotová náplň, ale ještě 
bylo třeba přidat polevu, k té jsme použili dobové tiskoviny 
většinou z Archivu města Kasejovice, ale některé nám opět 
poskytl právě Pepa Chalupný.

Pak s tím vším rychle do tiskárny. A vy, vážení čtenáři, se již 
brzy můžete těšit na čerstvý, právě z trouby vytažený a ještě 
teplý kalendář Města Kasejovice na rok 2025. 

                                                           pokračování na str. 8

Jak se peče kalendář

Pro každou domácnost z Kasejovic
 a spádových obcí je v otevíracích hodinách MěÚ 

Kasejovice zdarma k vyzvednutí nástěnný 
kalendář na r. 2025 „Když přišla svoboda aneb 
Osvobození Kasejovic v roce 1945". Kalendář 

bude možní též zakouit v Drogerii u pí. 
Jakubčíkové za 100 Kč.
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pokračování ze str. 7 

A kdo všechno se tedy na kalendáři podílel a komu bych tímto chtěla poděkovat?

Muži ve stínu: Starosta Václav Jakubčík – protože bez podpory města by prostě 
kalendář nebyl. Fotograf Libor Makrlík a skvělý grafik Antonín Rambousek 
– o Liborovi už jsem napsala, že je skvělý, o Tondovi ještě ne, tak to musím zmínit. 
Bez těch dvou by také kalendář nebyl. Ale také Ladislav Šilhavý (Pražák), se kterým 
jsem konzultovala podrobnosti k uniformám, a navíc nám k jedné uniformě sehnal 
„doplňky”. Pak právě Petr Pohanka, který manipuloval s plošinou při focení titulky. 
A pan Lukáčik, tatínek Samíka Lukáčika, kterého sice nikde neuvidíte, ale na 
poslední lednové fotografii je, věřte mi!

Ty pěkný vojáci: V amerických uniformách to jsou Milan Veselý, Jiří Pikeš, Marek Seják a Adam Seják. Pak Václav Kadlec, 
Marek Lanzendorf st., Marek Lanzendorf ml., Ondřej Lanzendorf, Matěj Venhoda, Pavel Peterka, Milan Treml (Lehni) a Vojtěch 
Treml, Tomáš Poslušný a Petr Novotný. V uniformách Československé samostatné obrněné brigády Pepa Chalupný a Lukáš 
Hlavnička. Ti všichni nám buď půjčili techniku, nebo se s námi vyfotili, nebo obojí. A všichni jsou Přátelé 4. obrněné divize 
Prácheňsko.

Jak v uniformách, tak častěji v civilu uvidíte na fotkách samozřejmě i členy našeho spolku Orel. I těm patří poděkování, 
jmenovitě Daně Matějovské, Václavu Winkelhoferovi (Miloušovi) a Evelínce Matějovské, Mildovi Novotnému a Ivet Pohankové 
Novotné, Markétě Průchové a Jendovi Nyklesovi, Vráťovi Valenovi a Pavli a Romanovi Hoškovým, Nikče Kebrlové, Štěpánce 
Bořkové, Maruš Weissové a Pepíkovi Švagrovi. Na kalendáři se podílelo také několik dětí, a to Samík Lukáčik a Nikolka 
Nyklesová. 

Poděkování patří také sponzorům, konkrétně firmám KLAUS Timber a.s., INTERIORS manufacture & design a.s., Agrochov 
Kasejovice – Smolivec, a.s., MILKOT s.r.o. a MECOTRONIC s.r.o. Děkujeme!

                                                                                                                                                                 Lenka Štěpánka Černá

Svatomartinská ochutnávka nezklamala

V Kasejovicích je již letitou tradicí svatomartinská ochutnávka 
mladých vín z vinařství Lahofer. Nejinak tomu bylo i letos. A tak se 15. 
listopadu večer zaplnil sál kulturního centra desítkami milovníků vín 
připravených ochutnat ta letošní mladá vína. 

Jednotlivé vzorky vtipně představil a uvedl p. Václav Šulc, který 
vinařství Lahofer zastupuje. Vzorky byly prokládány nejen sýry 
a klobásami ale také písničkami v podání kapely Brumendo.  A jak 
přibývala ochutnaná vína, přibývaly i poznámky na degustačních listech. 
Někdo měl jasno hned, někdo si počkal až na finále ochutnávky. 
V každém případě ochutnávka nezklamala a každý odcházel domů 
s nějakou tou lahvinkou vína, kterou mohl po ochutnávce zakoupit. 
Mnozí neodešli hned, ale svého favorita si otevřeli přímo na místě 
a poseděli při dobrém víně a pěkné muzice do pozdních nočních hodin. 

Děkuji Václavu a Marušce Šulcovým za realizaci ochutnávky 
a členům Brumenda za hudební doprovod. 

                                                                                                                                

                                                                                                   -mk- SDH Polánka a Komunitní škola Kasejovice, 
z.s. pořádají novoroční pochod

Směr kóta 628
Sraz 1. ledna 2025 

ve 13 hod. 
na kasejovickém náměstí 

Trasa cca 4 km, vhodná i pro děti. Buřty a 
dobrou náladu sebou.

RABBIT ŘEZNICTVÍ
Akce 2.12. - 31.12.2024

— Šunkový salám   100 g            14.90 Kč
— Gothajský salám    100 g            10.90 Kč
— Učňovské párky     100 g            19.90 Kč
— Široký sortiment vepřového a kuřecího 

masa
— Sušické pečivo i na objednávku
— Masovky pro psy       1 kg           34.90 Kč

Veselé Vánoce a šťastný nový rok
 přejí Vaše prodavačky.

Preventivní programy ve škole

V prvním pololetí školního roku 2024/2025 zrealizovala kasejovická základní 
škola pro své žáky několik preventivních programů. Prvňáčci se zúčastnili programu, 
při kterém si připomněli zásady slušného chování. Žákům 3., 5. a 9. třídy byl určen 
program vzdělávací instituce Národní iniciativa pro život. Zkušené lektorky 
provedly žáky programy „Moje cesta na svět“, „Dobrodružství dospívání“ 
a „Nečekané těhotenství“. Další preventivní programy „Tak TO nechceš“ a „Na světe 
nejsi sám“ byly ve škole realizovány ve spolupráci se společností MP Education. 
Cílem všech preventivních programů bylo přispět k eliminaci rizikového chování 
žáků a posílení jejich zdravých vztahů jak ve škole, tak mimo školní prostředí. 
Výukové programy byly realizovány v rámci projektu „Moje škola – bezpečné 
prostředí“ z dotačního programu Plzeňského kraje Podpora preventivních aktivit 
a výchovy k toleranci v roce 2024. 

                                        Mgr. Štěpánka Löffelmannová, ředitelka ZŠ Kasejovice 

Kasejovice 11. ledna 2025

Výsadba stromů pokračuje

Město Kasejovice  se  snaží 
o výsadbu a obnovu zeleně ve městě 
a jeho okolí. A tak začátkem listopadu 
pokračovali zaměstnanci města ve 
výsadbě stromů, konkrétně mezi 
Kasejovicemi a Polánkou. 

Výsadba navázala  na  jarní 
výsadbu dubů.  Tentokrát  byly 
vysazovány především ovocné 
stromy - třešně, jabloně, hrušně 
a slivoně, ale také lípy. Několik 
stromů ještě na zasazení čeká.

Doufejme, že se všechny stromy 
ujmou a brzy budou poskytovat stín 
i chutné ovoce všem, kteří prochází 
okolo.

 V ý s a d b a  b y l a  d o t o v á n a 
Agenturou ochrany přírody a krajiny 
České republiky. 

                                    -rkn-
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pokračování ze str. 7 
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V prosincovém vydání 2023 a srpnovém vydání 2024 
místního zpravodaje se objevily články kritizující současný 
stav sadu v Chloumku. Jako obyvatel Chloumku cítím potřebu 
uvést některé zásadní skutečnosti na pravou míru, neboť články 
prezentují pouze jednostranný pohled, který není zcela přesný 
a opomíjí důležité souvislosti.

Původní návrh obyvatel Chloumku na výsadbu sadu byl 
vítaným a chvályhodným krokem, který Město Kasejovice 
podpořilo a za použití dotačních titulů zrealizovalo. Nicméně 
při zakládání sadu nebylo nikdy uvedeno, že tento prostor 
přestane být využíván místními obyvateli pro ukládání 
biologického odpadu, což dlouhá léta fungovalo jako forma 
komunitní kompostárny. Právě za tímto účelem byla na místo 
instalována závora – nikoliv k jeho úplnému uzavření, ale aby 
byl zajištěn přístup pouze pro obyvatele Chloumku. Je však 
pravda, že na závoru ještě do nedávna nebyl nainstalován 
zámek, což mohlo vést k jejímu nekontrolovanému využívání 
i obyvateli okolních obcí, včetně těch mimo správu Kasejovic, 
jak se již v minulosti opakovaně stávalo.

Z článků by se také mohlo zdát, že odpad byl ukládán přímo 
mezi nově vysázené stromy v sadu. Ve skutečnosti je však 
ukládán do prostoru za sadem – do díry, která je od nejbližších 
stromů vzdálena několik metrů. Tento detail je zásadní pro 
objektivní pochopení celé situace. 

Nelze opomenout, že současná podoba prostoru je 
důsledkem dlouhodobého vývoje, na kterém se v minulosti 

podílely i aktivity města. Například ještě po vydání prvního 
článku z prosince 2023 město na jaře roku 2024 do prostoru za 
sad vyvezlo pařezy vykopané při rozšiřování cesty k bývalé 
slepičárně. Podobně byla na tomto místě ukládána část 
materiálu z odbahňování a rekonstrukce Kouteckého rybníka. 
Za minulého vedení radnice zde byla také ukládána stavební 
suť, dlažba, umyvadla a záchody ze sběrného dvora, 
pocházející od obyvatel Kasejovic a přilehlých obcí. Tato 
historie ukazuje, že prostor nebyl vždy vnímán jako výlučně 
rekreační nebo estetický.

Pokud nyní někteří jednotlivci nebo subjekty vnímají 
prostor za sadem jako skládku, otázkou zůstává, do jaké míry 
přispěl k tomuto stavu i samotný přístup města.

V současnosti je však prostor pro ukládání odpadu trvale 
uzavřen. SDH Chloumek proto žádá občany Kasejovic 
a okolních obcí, aby již odpad do této lokality nevozili!

Obyvatelé Chloumku si zároveň váží práce, kterou město 
při zakládání sadu odvedlo. Prostor uvnitř sadu je nadále 
pravidelně sekán a udržován městem, zatímco hasiči 
z Kasejovic a Chloumku se starají o zavlažování stromů během 
suchých letních dnů.

Vzájemná komunikace a spolupráce jsou klíčem k tomu, 
aby sad v Chloumku mohl sloužit ku prospěchu všech, jak bylo 
původně zamýšleno.

                                                                  Lukáš Slavíček

Sad v Chloumku: Oprávněná kritika nebo nedorozumění?

Reakce starosty Kasejovic

Reaguji na článek Sad v Chloumku: Oprávněná kritika nebo nedorozumění. 

Článek ze srpna 2024 vznikl jako reakce na stížnosti zaměstnanců města a hasičů, kteří do Chloumku jezdili zalívat stromy 
a nemohli se k nim dostat.

Co se týče pařezů, které byly vykopány při rozšiřování cesty k bývalé slepičárně v Chloumku, byly dovezené do sadu po 
projednání se zástupcem pro místní část Chloumek, který s tímto souhlasil a řidiče na dané místo dovedl. Pařezy byly umístěny do 
jámy a následně zahrnuty. Sediment z odbahňovaného Kouteckého rybníka se do sadu po zamítnutí zástupce pro místní část 
Chloumek nakonec vůbec nedovezl. Současné vedení města se snažilo všechny prohřešky z minula napravit, i proto investovalo do 
úpravy povrchu a výsadby sadu. 

Cílem není někoho napadat, ale pouze upozornit na nedostatky. A souhlasím, že vše je o vzájemné komunikaci a spolupráci. 
A tak věřím, že nadále se budou Chloumečtí o svůj sad starat, tak aby nemusel být napsán žádný další článek ani z jedné strany. 

                                                                                                                   

                                                                                                                                     Ing. Václav Jakubčík, starosta Kasejovic
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A než tyto články vůbec stihly, vyjít dovezl někdo do chloumeckého 
sadu hromadu kartonového papíru. Lidi, neblázněte!!!

Tradiční chovatelská výstava

Poslední listopadový víkend patří tradičně 
podzimní chovatelské výstavě králíků, holubů, 
drůbeže a exotického ptactva, které v areálu chovatelů 
pořádá ZO ČSCH Kasejovice. Nejinak tomu bylo 
letos, a tak mnoho příznivců a chovatelů drobného 
zvířectva mohlo obdivovat ve dnech 23. a 24. 
listopadu řadu méně či více známých plemen. Ani 
letos nechyběl trh holubů a dalších zvířat. A jako 
tradičně připravili chovatelé pro své příznivce také 
bohatý kulturní program.                                                                                                                         

                                                                                                                   

                                                                  -rkn-
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A tak věřím, že nadále se budou Chloumečtí o svůj sad starat, tak aby nemusel být napsán žádný další článek ani z jedné strany. 

                                                                                                                   

                                                                                                                                     Ing. Václav Jakubčík, starosta Kasejovic
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A než tyto články vůbec stihly, vyjít dovezl někdo do chloumeckého 
sadu hromadu kartonového papíru. Lidi, neblázněte!!!

Tradiční chovatelská výstava

Poslední listopadový víkend patří tradičně 
podzimní chovatelské výstavě králíků, holubů, 
drůbeže a exotického ptactva, které v areálu chovatelů 
pořádá ZO ČSCH Kasejovice. Nejinak tomu bylo 
letos, a tak mnoho příznivců a chovatelů drobného 
zvířectva mohlo obdivovat ve dnech 23. a 24. 
listopadu řadu méně či více známých plemen. Ani 
letos nechyběl trh holubů a dalších zvířat. A jako 
tradičně připravili chovatelé pro své příznivce také 
bohatý kulturní program.                                                                                                                         

                                                                                                                   

                                                                  -rkn-
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— Prodám palivo - štípané dříví délky 25, 33, 40-50 cm, 
cena od 880 Kč, odřezky z pily, cena 278 Kč/prm, 
stavební řezivo. Tel: 607 816 548

— Koupím sekačku na vysokou trávu bubnovou nebo 
lištovou Mf či mulčovač, lešení haki, starou Teru Vari 
s valníčkem a nářadím (i rozbitou). Tel: 703 680 317. 

— Prodám elektrickou tříkolku pro seniory, málo 

používaná, kompletní příslušenství. Cena 18000 Kč. 

Tel: 603 581 289.
— Koupím bubnovou sekačku s pojezdem nebo lištovou 

i v horším stavu, Teru frézu s nářadím, lešení haki - kostku. 
Tel: 603 860 333.

— Prodám nové kožené náramky, délka 21 cm, více druhů. 
Cena 100 Kč/ks. Při koupi 3 ks, si můžete vybrat další 
zdarma.  Tel. 603 701 357. Kasejovice

— Prodám palivové dřevo, délka 1 m. Tel: 603 393 517.
— Prodám dětskou postel IKEA, smontovanou, s roštěm, 

zachovalá, bílá barva, rozměr 170x60 cm. Lehká, snadno 
přenositelná. Cena 500 Kč. Tel: 603 701 357. Kasejovice

— Prodám palivové dříví. Tel: 732 844 741. 
— Kapela z Kasejovicka hledá hráče na bicí nástroje. 
      Tel. 777 553 479.
• Prodám 150 m staršího pletiva, výška 2 m, různé dílenské 

nářadí a zařízení. Domluva jistá.                   
      Tel: 605 551 061.
• Prodám Jawa pionýr 21 červené barvy, startuje, jezdí, 

píchlé zadní kolo. Bez TP, cena 18 000 Kč. 
      Tel: 728 564 692.

Inzerce

Nové knihy:
&  Jana Benková: Slunečnice
&  Jana Jašová: Krutý měsíc
&  Susanna Kearsleyová: Beznadějný osud 
&  Jana Klimečková: Slib svatojánské noci
&  Gilly Macmillanová: Prodloužený víkend
&  Blanka Malá: Láska ve špičce italské boty
&  Marcela Mlynářová: Důchodkyně nestřílejte
&  Allison Pataki: Sisi osamělá císřovna
&  Vlastimil Vondruška: Dračí náhrdelník

Výpůjční doba: Po 8-13 hod, Út 12-17 hod.
Tel. 602 429 346, email: knihovna@kasejovice.cz

Informace z kasejovické knihovny

Město Kasejovice všechny srdečně zve na 
výtvarný tvořivý kurz

Obrázky z písku

ve středu 15. ledna 2025 od 17.30 hod. 
v klubovně Kulturně společenského centra

 Kasejovice

Vstupné dobrovolné.


